
Detajli napada na novinara

Ime novinara čije je pravo ugroženo: Medijska kuća u kojoj je zaposlen/a:

Novinari Valjeva Više medija Vamedia i drugi mediji

Pol: Mesto događaja:

Valjevo

Vrsta povrede: Zakonski član koji je povređen:

Pritisak

Opis situacije:

 23.07.2018. - Na sednici Skupštine grada Valjeva odbornik SNS Aleksandar Ranković je u

izlaganju za skupštinskom govornicom zatražio da zatražio da novinari informativnih portala,

koji sa svojih laptopa direktno izveštavaju sa sednica Skupštine, “prestanu sa kucanjem”. - Ja

znam da se sada sve radi drugačije od nekog davnog vremena, ali ta tastatura se čuje

neprestano. To se zna kako se radi, isprati se događaj, pa se ide u redakciju da se piše. Čuje

se tastatura. To nas strašno ometa i smeta nam - rekao je Ranković. On nije naveo o kom

novinaru se radi, ali jedina prisutna novinarka u Sali koja je radila live izveštavanje bila je

Slavica Savić Vujanac –Vamedia. Ranković je čak dao i uputstvo kako sednica treba da se prati

rekavši da novinari treba da sede slušaju, a potom odu u redakciju i o tome pišu. Njegov

predlog prihvatio je predsednik Skupštine MIlorad Ilić koji je zatražio da se prestane sa

pisanjem. Niko od prisutnih odborika u Sali nije imao drugačije mišljenje jer se niko nije

oglasio suprotnim stavom. Nakon ovog dogadjaja s obzirom da je rad u Sali za Vamediu postao

nemoguć, novinarka Vamedie je napustila salu. U odgovoru na NUNS-ov dopis, 9. avgusta

predsednik Skupštine grada Valjeva je naveo: "Na poslednjoj sednici održanoj 20.07.2018.

godine odbornik Aleksandar Ranković je prigovorio da pojedini novinari sa mesta dobacuju

odbornicima i gradonačelniku i da nema ništa protiv da se radi 'Lajv' ali baš da se kucka po

tastauri tako da to non-stop kljuca i da je to samo njegov apel.Kao predsednik Skupštine samo

sam upozorio da rad po Poslovniku važi za sve prisutne na sednici. Nikakva odluka ili zaključak

nije donet o zabrani direktnog izveštavanja, nije bilo ni pomena, kao dokaz dostavljam Vam

stenogram sa 25. sednice od 20.7.2018. g." 

Vlasti su obaveštene:

Ne

Slučaj je procesuiran:

Ne

Da li su medijska udruženja obaveštena i kako su reagovala:

NUNS je uputio pismo gradonačelniku i predsedniku Skupštine opštine Valjevo i pozvao sve

nosioce javnih funkcija u Valjevu da poštuju zakone a u javnoj komunikaciji pokažu viši stepen

odgovornosti za kulturu govora i poštovanja prema novinarskoj profesiji.


